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Odbor Udruženja za hemiju i nemetale...

“I DALJE INDUSTRIJU NIKO NIŠTA NE PITA!”
- Definisanje budućeg razvoja hemijske industrije -

Odbor Udruženja za Hemiju i nemetale Kanton-
alne privredne komore Tuzla, upriličio je redovnu 
sjednicu koja je održana u Rudniku soli Tušanj. Na 
Dnevnom redu su bile dvije tačke: Razvoj hemijske 
industrije s aspekta sirovinske osnove slane vode 
i Nacrt Zakona o zaštiti okoliša FBiH. Kako je is-
takao Esad Arnautović, sekretar ovog komorskog 
Udruženja, cilj ovog skupa bio je da se, razmatrajući 
prvu temu dnevnog reda, definiše budući razvoj 
hemijske industrije na području Tuzlanskog kan-
tona, sa aspekta sirovinske osnove. “Mi imamo 
dovoljne količine slane vode za naše potrošače 
Fabirku soli Tuzla, JKP “Panonnica” Tuzla i 
“Sisecam” Lukavac. Dobili smo potrebe za sla-
nom vodom naših potrošača kada je u pitanju 
naredna te narednih 7-8 godina i trenutno je u 
pripremi izrada Plana za 2015. godinu. Sagledali 
smo iskazane potrebe i dugoročno, mi možemo 
obezbijediti potrebne količine slane vode. Uko-
liko bi ovako iskazane potrebe ostale nepromi-
jenjene i za duži period, situacija je takva da ima-
mo mogućnost zadovoljenja potreba u narednih 
40-50 godina, sagledavši zalihe slane vode na 
ležištu kamene soli Tetima. Period od pedeset 
godina jeste dug ali smo mi svjesni da se već 
sada mora razmišljati o alternativnim izvorima i 
ležištima”, istakao je domaćin ovog skupa dr Amir 
Sušić direktor Rudnika Soli Tušanj. Napomenuo 
je kako je osamdesetih godina, od tri bušotine na 
području Rasovca, jedna bušotina bila pozitivna pa 
je s tim u vezi, u osnovnim razvojnim pravcima koji 
su vezani za dugoročno snabdijevanje, apostrofi-
ran razvoj metoda kotrolisanog izluživanja na ovom 
ležištu, pokušaj što većeg stepena iskorištenosti, 
uvođenje novih metoda na tom ležištu te istraživanja 
na ležištu Rasovac. Kako je istakao direktor Sušić, 
u planu je nastavak istraživanja na ovom ležištu a 
što će biti obuhvaćeno srednjoročnim programom 
razvoja Rudnika koje će ove godine biti urađen. 

“Sve to s ciljem obezbjeđenja dovoljnih količina 
slane vode u narednom periodu. Ne možemo i ne 
smijemo čekati da prođe pedeset godina pa da tek 
onda krenemo u istraživanja. Mi u narednih pet go-
dina moramo imati jasnu sliku ležišta Rasovac a 
znamo da su istraživanja dugotrajna, neizvjesna, 
skupa”, izjavio je direktor Amir Sušić. Nije se govorilo 
o finansijskoj strani, o načinu i izvorima finansiranja 
ali je sasvim sigurno da će biti neophodna pomoć 
šire društvene zajednice i potrošača. Procjene su 
da je za istraživanje na ležištu kamene Tetima soli 
bilo utrošeno oko 30 miliona maraka.

Članovi Odbora Udruženja za Hemiju i nemetale 
Kantonalne privredne komore Tuzla raspravljali su 
o Nacrtu Zakona o zaštiti okoliša FBiH. Kada je u 
pitanju pomenuti Zakon, sekretar Arnautović je is-
takao kako je Nacrt u parlamentranoj proceduri, za 
29. septembra je određena rasprava na kojoj će i 
u ime Odbora komorskog Udruženja za hemiju i 
nemetale biti upućeni određeni amandmani. Jas-
min Imširović iz “GiKiL” Lukavac je naglasio da novi 
Zakon donosi i određene novine u odnosu na pre-
thodni, star tridesetak godina. “Novine se ogledaju 
jednim dijelom u pozitivnim ali, stav je nas u Odbo-
ru, u jednom dijelu i negativnim stvarima. Pozitivne 
stvari su svakako taj integralni pristup izdavanja 
okolinskih dozvola, kontrola, inspekcije itd, ali zato 
s druge strane, neke stvari su ostale praktično iste. 
I dalje industriju niko ništa ne pita, nema učešća 
stručnjaka iz industrije ni u pripremi pravilnika niti 
sličnih dokumenata. Obično, kada sve bude gotovo, 
mi na javnim raspravama dajemo amandmane, za 
šta smatramo da nije pravi put, nije korektno”, iz-
javio je Imširović. Kako je naglasio, upravo će na 
narednoj raspravi biti zahtijevano i predloženo ak-
tivnije uključenje stručnja iz industrije u kreiranje 
Zakona.
D.K.



Komorski informator juli/septembar 2014.

KANTONALNA PRIVREDNA KOMORA TUZLA
KOMORSKI INFORMATOR

4

Iz Udruženja za energetiku, rudarstvo i industriju...

NEDAVNE POPLAVE SU NAŠA ŠANSA ZA PRIVREDU

Tokom nedavnih poplava u Površinskom kopu Rud-
nika „Šikulje“ u Lukavcu potopljeno je negdje oko 
5.000 tona opreme, odnosno ključnih bagera za 
iskopavanje uglja koje je prelila Spreča sa 28 miliona 
kubika vode. Radi komparacije, projektovani kapac-
itet jezera Modrac je 100 miliona kubika vode. Kako 
bi se iznašla rješenja za revitalizaciju potopljene 
opreme, održana je sjednica  Odbora Udruženja 
energetike, rudarstva i industrije pri Kantonal-
noj privrednoj komori Tuzla na temu „Mogućnosti 
učešća domaćih firmi na revitalizaciji potopljene 
opreme rudnika „Šikulje“ u Lukavcu“ kojoj su prisus-
tvovali predstavnici domaćih firmi te predstavnici re-
sornog ministarstva. Na sjednici je donijet zaključak 
kojim se predlaže Kantonalnoj privrednoj komori 
Tuzla, odnosno Odboru Udruženja da nastavi na 
koordinaciji svih aktivnosti i iznalaženju modaliteta, 
pogodnog za apliciranje na zahtjeve revitalizacije 
opreme rudnika Šikulje, koji mogu doprinijeti podi-
zanju konkurentne sposobnosti domaćih firmi.  Stav 
je učesnika ovog skupa da se pronađe modalitet da 
domaće firme dobiju posao na javnim tenderima. Sa 
rudnicima i stručnim ljudima iz firmi bise trebalo ra-
diti na tome da se pronađe najpogodnija tehnolog-
iju za revitalizaciju opreme u čemu bi učestvovale 
firme sa područja Tuzlanskog kantona. Istaknuto je 
na skupu da su firme sa područja Tuzlanskog kan-
tona osamdesetih godina prošlog stoljeća paraleno 
gradile dva površinska kopa, Šikulje i Dubrave sa 
po 3 miliona tona projektovanog kapaciteta. Članovi 
Odbora ovog komorskog Udruženja su stava da  
preferencijalni tretman domaćeg treba u novom Za-
konu o javnim nabavkama iznositi najmanje 20 %, 
kako bi se u okviru javnih nabavki uspjelo sačuvati 
i unaprijediti proizvodnju i radna mjesta a za što je 
inicijativa zvanično upućena Vijeću ministara BiH. 
Iako je 20 % uistinu velik preferencijal koji bi, gen-
eralno, znatno poskupio radove i opremu ipak to 
bi bila i svojevrsna ulaganja u očuvanje postojećih 
i otvaranje novih radnih mjesta. Učesnici skupa u 
rudniku Šikulje su stava da  poplava koja je zahva-
tila ovo područje, istovremeno može biti i šansa za 
domaću privredu.

Veoma je značajno da domaće firme budu maksi-
malno uključene  na revitalizaciji potopljene opreme 
rudnika „Šikulje“ u Lukavcu“. Kako je rečeno, 50% 
GDP-a na TK ostvaruje u energetskom sektoru, 
izgradnja termoenergetskih blokova, bloka 7 TE Tu-
zla i u Banovićima ali i poslovi na revitalizaciji poto-
pljene opreme rudnika Šikulje su uslovi prosperiteta 
ali i suvereniteta na ovim prostorima. Za vrijeme 
crpljenja, dakle odvođenja vode iz novonastalog 
jezera koje može potrajati, u najboljem, dva ili tri 
mjeseca, biće predložene tehnologije revitalizacije, 
posebno s obzirom na činjenicu da je određena 
oprema teška od 500 do 1000 tona, da se ne može 
se prenijeti, i da se svi radovi na revitalizaciji moraju 
obaviti na licu mjesta.

U hotelu „Zlača“ kod Banovića održana je sjednica, 
u proširenom sazivu, Odbora Udruženja energetike, 
rudarstva i industrije Kantonalne privredne komore 
Tuzla. Razgovaralo se o postignućima na realizaciji 
industrijsko-energetskog kompleksa u Banovićima 
te o o aktivnostima na izradi dokumentacije za revi-
talizaciju opreme rudnika Šikulje. Sjednica je nasta-
vak aktivnosti na realizaciji prijedloga i potrebe da 
izgradnju i revitalizaciju energetskih, rudarskih i in-
dustrijskih postrojenja putem svih dopuštenih pref-
erencijala dodjeljuju domaćim firmama u maksimal-
nom kapacitetu i domenu njihove osposobljenosti.

SJEDNICA ODBORA UDRUŽENJA 
ENERGETIKE, RUDARSTVA I INDUSTRIJE

„Izradom tehničke dokumentacije na nivou ide-
jnog projekta te pribavljanjem neophodnih odo-
brenja i saglasnosti, a na osnovu odluke Nad-
zornog odbora RMU Banovići i Vlade FBiH, RMU 
Banovići d.d. Banovići ušao je u proces izbora 
strateškog partnera. Implementirajući prvu od 
ukupno četiri faze izbora strateškog partnera, 
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rudnik je dobio jedanaest kandidata, koji su za-
dovoljili postavljene tehničko finansijske kriteri-
je i time postali kvalifikovani ponuđači. Ovi kan-
didati su 8.9.2014. godine pozvani da podnesu 
preliminarne tehničke i finansijske ponude u sk-
lopu druge faze izbora strateškog partnera. Ter-
min planom je predviđeno da krajem godine rud-
nik finalizira evaluaciju prispjelih ponuda, te uđe 
u proces pregovaranja u cilju obezbjeđenja, po 
rudnik što boljih finalnih ponuda u sklopu treće 
faze izbora strateškog partnera. Vlade Federacije 
BiH je zaključkom broj 1241/2014 od 26.06.2014. 
godine, odobrila „Informaciju o realizaciju pro-
jekta TE Banovići“ i zadužila Ministarstvo finan-
sija Federacije BiH, da s ciljem postizanja što 
bolje pravne i finansijske pregovaračke pozicije, 
u narednim fazama izbora strateškog partnera, 
uputi neobavezujuće pismo namjere svim kan-
didatima koji su od strane RMU “Banovići” d.d. 
Banovići proglašeni kao kandidati-kvalifikovani 
podnosioci prijave za izbor strateškog part-
nera za finansiranje i izgradnju Termoelektrane 
Banovići, blok 1 – 300 MW – pretkvalifikaciona 
faza (uslovna bankovna garancija). Informaci-
ja i zaključak su odobreni i od strane Federal-
nog parlamenta na 31. i 32. sjednici koje su 
održane krajem jula 2014. godine“, istakao je u 
izlaganju Avdije Mumića član Odbora ovog komor-
skog Udruženja. Istaknuto je kako, paralelno sa 
izborom strateškog partnera, rudnik provodi proce-
dure javnih nabavki usluga tehničkog, finansijskog 
i pravnog konsaltinga kao potpore imenovanoj 
stručnoj komisiji u procedurama izbora strateškog 
partnera. Avgust i septembar su bili mjeseci u ko-
jima se obavilo dostavljanje prijava na obavještenje 
o javnoj nabavci sa međunarodnim pozivom . Cilj 
angažovanja konsultanta je da da stručnu pomoć 
rudniku od III faze izbora strateškog partnera pa do 
potpisivanja ugovora o finansiranju projekta. Upor-
edo sa izborom strateškog partnera i konsultanta, 
rudnik je nastavio sa procedurama pribavljanja 
odobrenja i saglasnosti. Ovog mjeseca očekuje se 
izdavanje urbanističke saglasnosti od strane Feder-
alnog ministarstva prostornog uređenja. Planirano 
je da se do kraja godine uradi „Elaborat o priključku 
na EES BiH“, zatim „Izvedbeni projekt izmještanja 
dalekovoda sa lokacije TE Banovići“, te započne 
procedura angažovanja specijalizirane kuće za iz-
radu elaborata i projekta geotehničkog inženjerstva 
- (misija G21). „Vodeći se politikom racionalnog 
raspolaganja prirodnim resursima, rudnik uporedo 
sa realizacijom projekta.
TE realizira i projekat Tvornice cementa Banovići, 
koja je projektovana na način da glavne sirovine u 
tehnološkom procesu budu nusprodukti proizvod-
nje električne energije i eksploatacije uglja. Do sada 
je urađena investiciono-tehnička i okolinska doku-
mentacija (idejni projekt), te pribavljana okolinska 
dozvola. Tokom tekućeg mjeseca rudnik će pod-
nijeti nadležnom federalnom ministarstvu

zahtjev za izdavanje urbanističke saglasnosti. Za 
podnošenje ovog zahtjeva neophodno je završiti 
pretvorbu dijela zemljišta iz poljoprivrednog u 
građevinsko a isto je u proceduri pred nadležnim 
kantonalnim ministarstvom. Trenutno rudnik prego-
vara sa Vladom Federacije BiH o mogućnostima 
proglašenja, projekta, Tvornice cementa Banovići 
državnim projektom“ naglasio je Avdija Mumić. 
Također, rudnik vodi bilateralne pregovore sa po-
tencijalnim ponuđačima iz Kine, Italije, Njemačke, 
Turske, Danske, itd. 
Fadil Nadarević iz Termoelektrane Tuzla je dao 
dodatna pojašnjenja o pokrenutim procesima. 
Učesnike sastanka je upoznao sa svim dosadašnjim 
aktivnostima na izgradnji industrijsko-energetskog 
kompleksa u Banovićima u širem kontekstu energe-
tike, odabiru tehnologije spaljivanja uglja, stepenu 
iskorištenja itd. ali i o predstojećim poslovima, pri-
je neposredne izgradnje kompleksa. Posebno, na 
izmještanju dalekovoda i rješenja priključka buduće 
TE na elektroenergetski sistem, na kojima bi učešće 
mogle uzeti domaće firme. 
Kako je istakao Kazafer Bečić, predsjednik Odbora 
Udruženja, menadžment rudnika Banovići ima u 
planu da organizuje sastanak sa svim domaćim fir-
mama koje bi mogle učestvovati u izgradnji industri-
jsko-energetskog kompleksa u Banovićima. 

Zihnija Omerdić dipl.ing.mašinstva, inače, rukovodi-
lac Sektora mašinstva u Rudniku “Kreka” Tuzla, in-
formisao je učesnike skupa o aktivnostima na izradi i 
skorom okončanju odnosno objavljivanju tenderske 
dokumentacije za revitalizaciju potopljene opreme 
kopa Šikulje. “Neophodno je učiniti sve napore 
tokom pregovaračkog postupka sa strateškim 
partnerima, na izgradnji industrijsko-energet-
skog kompleksa u Banovićima da se poslovi na 
izgradnji energetskih, rudarskih i industrijskih 
postrojenja putem svih dopuštenih preferencija-
la dodjeljuju domaćim firmama u maksimalnom 
kapacitetu i domenu njihove osposobljenosti 
i da se to ultimativno zahtijeva od strane svih 
nivoa vlasti i svih učesnika u procesu ugovaran-
ja sa strane F BiH”, istakao je Omerdić. Članovi 
Odbora su po ovom pitanju donijeli i zaključak da 
Udruženje energetike, rudarstva i industrije te 
posebno odbor udruženja nastavi kontinuiranu 
kampanju na isticanju odnosno promociji zahtjeva 
udruženja za ultimativnim učešćem domaćih firmi 
na izgradnji industrijsko-energetskih kapaciteta u 
Banovićima, bloka 7 TE Tuzla ali i revitalizacije po-
topljene opreme rudnika Šikulje.

Sekretar udruženja,
Nurudin Žunić, dipl. ing. el.
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Iz Udruženja za poljoprivredu i prehrambenu industriju...

NIKAD TEŽA SITUACIJA U POLJOPRIVREDI TK

Udruženje za poljoprivredu i prehrambenu indus-
triju  Kantonalne privredne komore Tuzla, organ-
izovalo je konferenciju za novinare na teme “Stanje 
u poljoprivredi TK-a, Program i Pravilnik za novčane 
podrške u 2014. i isplata zaostalih novčanih pod-
sticaja FBiH i TK-a”. Predstavnici Udruženja pol-
joprivrede i prehrambene industrije TK-a u Kan-
tonalnoj privrednoj komori su ukazali na probleme 
u poljoprivrednoj proizvodnji nakon poplava koje 
su ugrozile opstanak stočnog fonda na TK-a. Us-
ljed nedostatka stočne hrane i smanjenja stočnog 
fonda neminovno je da će doći do povećanja cije-
na prehrambenih namirnica animalnog porijekla a 
najveće koristi od toga imati samo uvoznici hrane, 
odnosno strani proizvođači. Siromašenje ruralnog 
stanovništva i gubitak poljoprivredne proizvodn-
je moglo bi se sprijećiti hitnom isplatom zaostalih 
novčanih podrški FBiH i TK-a koje bi poljoprivred-
nici iskoristili za predstojeće radove na spre-
manju stočne silaže i jesenje sjetve strnih kultura, 
zajednički je sastanak učesnika skupa u Komori. 
“Svjedoci smo elementrnih nepogoda na našem 
kantonu gdje možemo reći da je poljoprivredna 
proizvodnja koja je namijenja tržištu odnos-
no preradi i izvozu jako oštećena. Ograničeni 
su kapaciteti koji bi mogli zadovoljiti potrebe 
domaćeg tržišta a da ne govorimo kolike štete 
ćemo imati jer ćemo znatno manje izvoza ost-
variti u ovoj godini. Po ukupnom društvenom 
bruto proizvodu poljorivredna proizvodnja sig-
urno zauzima i više od 40% ako uzmemo vrijed-
nosti koje se plasiraju na slobono tržište i vri-
jednosti koje se proizvedu na vlastitu potrošnju 
za stanovništvo TK. To je grana koja zapošljava 
najveći broj stanovnika i najviše angažuje radne 
snage u ruralnim područjima. Istovremeno, 
svjedoci smo da i gradsko stanovništvo sve 
više poseže za nekom određenom poljoprivred-
nom proizvodnjom na selu. Živjeti, opstati i 
preživjeti danas od onog što zaradite u poljo-
privredi, skoro da je nemoguće. Pokušavamo 
da ukažemo insitucijama vlasti da će odnos 
neblagovremenih neisplaćivanja podsticaja ite-
tako ugroziti opstanak tih proizvodnji. Imamo 
slučajeva da se gase pojedine farme za

proizvodnju mlijeka ili ulaze u smanjenje cijene 
mlijeka tako da su sve te nepogodnosti bukval-
no dovele do toga da imamo ljude koji će svu 
svoju proizvodnju svesti samo na proizvodnju 
za vlastite potrebe i preživljavanje svoje po-
rodice. Mi u poljoprivredi ne prihvatamo teoriju 
da država nema novca. Svaka sjetva je inves-
ticija i ako Vlada želi da podrži investicije onda 
treba da podrži i poljoprivredu jer je to grana 
koja zapošljava ljude, puni budžet i stvara novu 
vrijednost”, rekao je Suad Selimović sekretar 
Udruženja za poljoprivredu i prehrambenu industriju 
Kantonalne privredne komore Tuzla. Kako je istakao 
na ovom skupu Taib Joldić, predsjednik rasadničara 
TK, inače, direktor firme “Voćni rasadnik” Srebrenik, 
najveći problem je smanjenje sredstava u budžetu 
namijenjenih za podršku poljoprivrede što se odra-
zilo na cjelokupnu poljoprivrednu proizvodnju.

“Činjenica je da proizvodnja sadnog materi-
jala na nivou TK predstavlja preko 50% ukupne 
proizvodnje sadnog materijala BiH. Posljednje 
prirodne nepogode nanijele su štete u iznosu 
većem od 600.000 KM. Nažalost, niko se nije upi-
tao kako se može pomoći. Naravno, mi proizvod-
nju moramo nastaviti jer kvalitetna rasadnička 
proizvodnja je uslov za kvalitetnu voćarsku 
proizvodnju a znamo šta ona znači za ovaj Kan-
ton. Kašnjenje u isplatama sve više usložnjava 
ovaj problem te apelujemo na ministarstvo i 
vladu da što je prije moguće da isplati sredstva”
rekao je direktor Joldić. Kada je u pitanju stanje u 
poljoprivrivredne proizvodnje, ne samo na području 
TK nego i u cijelo BiH, može se reći da primarna 
poljoprivredna proizvodnja nije bila nikada u težoj 
stiuaciji, saglasan je  sa ovom činjenicom i Samid 
Šarac ministar za poljoprivredu, šumarstvo i vodo-
privredu Tuzlanskog kantona. “Ono što moram 
naglasiti kad je budžet u pitanju, je da smo mi 
u 2014. godini izdvojili sredstva u iznosu od 
3.700.000 KM što jeste najmanji iznos planiranih 
sredstava u ovom vremenskom periodu od kada 
imamo na snazi Zakon o novčanoj podršci. Od 
24. maja do danas smo isplatili obaveze  iz 2012. 
godine u iznosu od 2.450.000 KM i 25% sredsta-
va obaveza iz 2014. godine.

- Poljoprivrednici najavljuju blokade puteva - Poljoprivrednici prinuđeni na radikalne mjere –
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 Vrlo brzo (do kraja sedmice) očekujemo u dogo-
voru sa Ministarstvom finansija, isplatu 40% od 
preostalih obaveza iz 2013. Neophpdno je nagla-
siti da smo od Skupštine TK imali novi Zakon o 
novčanim podrškama i primarnoj poljoprivred-
noj proizvodnji i ruralnom razvoju. Tu smo na 
osnovu federalnog Zakona morali izdefinisati 
status komercijalnog i nekomercijalnog gazdin-
stva i iz tog razloga je došlo do povećanja obima 
porizvodnje, konkretno u voćarskoj proizvodnji. 
Imali smo vremenske neprilike kad su u pitan-
ju kasni mrazevi koji su desetkovali voćarsku 
proizvondju, imali smo poplave tako da u ovoj 
godini imamo otežavajuće okolnosti koje su do-
datno usložile primarnu poljoprivrednu proiz-
vodnju. Imali smo prijedlog nacrta Zakona da 
se izdvaja 2% od Budzeta i mi smo išli u pravcu 
sanacije Budžeta TK” pojasnio je ministar Šarac.
Generalno, situacija u poljoprivrednoj proizvodnji 
nikada nije bila teža, bar kada je u pitanju područje 
Tuzlanskog kantona. Kako je istakao Senad 
Hećimović predsjednik Odbora Udruženja za pol-
joprivredu i prehrambenu industriju Kantonalne 
privredne komore Tuzla, nema se reći ništa novo, 
ništa što već nekoliko puta nije rečeno.
“Nema ni novih apela, nema ni novih inicijativa, 
sve je rečeno, sve se zna i svima je jasno da je 
stanje alarmantno. Neophodno je pomoći poljo-
privredi, neophodno je da se odgovorni na svim 
nivoima uključe i da učine maksimalne napore 
da se spriječi dalje propadanje. Pokušavamo 
upozoriti odgovorne na situaciju, ako ne bude 
konkretne reakcije, mi idemo sigurno na up-
ozorenja koja nisu bas popularna ali smo 
prinuđeni da idemo drugim putem, odnosno, 
sa blokadom puteva i sa svim ostalim zakonski 
dozvoljenim mjerama”, zaključio je predsjednik 
Odbora Hećimović.                     

D.K.

PROBLEMI MLJEKARA U TK
U organizaciji Udruženja za poljoprivredu i preh-
rambenu industriju Kantonalne privrede komo-
ra Tuzle održana je treća sjednica proširenog 
Odbora grupacije za mlijeko Tuzlanskog kanto-
na na kojoj se ukazalo na veoma tešku situaciju 
u ovoj oblasti te na kojoj se došlo do određenog 
broja zaključaka. „Uputit ćemo kantonalnom 
ministarstvu poljoprivrede zahtjev da nam 
se u budžet vrati 2 miliona KM za poljo-
privredu koja su nam rebalan 

rebalansom uzeta te ćemo predložiti da se 
ta sredstva rasporede na muzna grla na 
području TK. Proizvađačima mlijeka ćemo 
predložiti da održimo sastanak vezan za dalji 
pad cijena mlijeka jer je do sada dva puta 
došlo do sniženja cijena mimo naše volje i 
bez obrazloženja“, rekao je Jovo Radić, pot-
predsjednik Odbora grupacije za mlijeko. Radić 
je, takođe, kazao da će od federalnog ministar-
stva poljoprivrede, koje je raspisalo javni poziv 
za prikupljanje spiska zainteresovanih farmera 
za uvozne steone junice, tražiti da se rok pro-
longira, s obzirom na situaciju koja se desila u 
ovom ministarstvu. Otkupna cijena mlijeka je 
između 0,55 i 0,60 KM po litru, a prema njego-
vim riječima, od nove godine će se mlijeko, ra-
dom po pravilniku na insistiranje mljekara, vren-
dovati po klasama, što će za sitne proizvođače 
biti dosta teško, pa će se i tu u saradnji sa 
mljekarama tražiti izlaz. Muhamed Halilović, 
predsjednik Udruženja poljoprivrednika općine 
Živinice, proizvođač je mlijeka koji posjeduje 
16 muznih grla i osam priplodnih junica. Na 
dnevnoj bazi proizvede između 200 i 250 litara 
mlijeka. „Mlijeko otkupljuje mljekata Zott s ko-
jom sa zadovoljan ali sa državom nisam zado-
voljan. Mi insistiramo da se formira ministarstvo 
poljoprivrede na niovu države. Ja sam zado-
voljan sa cijenom koju plaća mljekara i iz koje 
nemam najava da će doći do sniženja mlijeka“, 
kazao je Halilović.

„Predložit ćemo da se ova grupacija omasovi i da 
se održi po jedan sastanak mjesečno u komori 
kako bi pratili izvršenje onoga što se budžetom, 
programom, pravilnikom donese a odnosi se 
područje mljekarstva. Otkupna cijena mlijeka je 
između 0,55 do 0,60 KM po litru. Mlijeko će se 
od nove godine vrendovati po klasama, radom 
po pravilniku na kojem će insistirati mljekare, 
odnosno doći će se do klase na osnovu prisus-
tva bakterije u mililitri mlijeka i isomatskih ćelija 
i to će biti dosta teško za sitne proizvođače pa 
ćemo i tu u sradnji sa mljekarama tražiti izlaz“, 
izjavio je nakon sjednice Jovo Radić, potpredsjednik 
Grupacije za mlijeko pri Udruženju za poljoprivredu 
i prehrambenu industriju  Kantonalne privredne ko-
more Tuzla.
D.K.
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   Održana je prva sjednica Skupštine Kanton-
alne  privredne komore Tuzla za mandatni peri-
od 2014-2018. godine. Nakon što je imenovana 
Komisija za verifikaciju mandata u Skupštini 
Komore, razmatran i usvojen Izvještaj Komisije 
za verifikaciju mandata i Odluke o verifikaciji 
mandata predstavnika u Skupštini te usvojen 
Poslovnik o radu Skupštine Komore, donesene  

su i odluke o izboru komorskih organa. Za    pred-
sjednika Skupštine je izabran Enver Omazić (JP EP BiH DD Sarajevo-ZD Rudnici “Kreka” Tu-
zla ) a za dopredsjednika Ivo Divković (JP EP BiH Sarajevo Podružnica Elektrodistribucija Tu-
zla). Upravni odbor Komore će za mandatni period 2014-2018. godine činiti (Izet Džananović JP 
EP BiH DD Sarajevo - Termoelektrana „Tuzla“ Tuzla), Nusret Kurtalić (JP EP BiH DD Sarajevo 
– Podružnica Elektrodistribucija Tuzla), Mirsad Kukić (RMU “Banovići” doo Banovići), Miralem 
Jahić (BH Telecom dd Sarajevo Direkcija Tuzla), Edim Džambić (“Omega” doo Živinice), Izet 
Imamović (“Fabrika cementa” dd Lukavac), Munever Novalić (IMK “Kula” doo Gradačac), Fahru-
din Salihović  (“Pivara” dd Tuzla), i Adnan Imerović („Grin“ doo Gračanica). Za isti period če u 
Nadzornom odboru biti Senad Arslanagić (Sarajevo osiguranje dd Sarajevo Podružnica Tuzla), 
Mensud Kožarić (“Tržnice i pijace” Tuzla) i Ramiz Karić (“Herceg” doo Srebrenik). Na osnovu 
člana 17. Statuta Kantonalne privredne komore Tuzla, Skupština Komore je na ovoj sjednici doni-
jela Odluku po kojoj je Nederet Kikanović izabaran za predsjednika Komore za mandatni period 
2014-2018. godine.

D.K.

Održana Skupština Komore...

IZABRANI ČLANOVI KOMORSKIH ORGANA
Mandatni period za 2014-2018. godine

Okrugli sto u Komori...
„IMPLEMENTACIJA ZAKONA O FINANSIJSKOJ KONSOLIDACIJI 

PRIVREDNIH DRUŠTAVA FBIH NA PODRUČJU TUZLANSKOG KATONA“
U Kantonalnoj privrednoj komori Tuzla je 
održan okrugli stol na temu „Implementacija 
Zakona o finansijskoj konsolidaciji privrednih 
društava FBiH na području Tuzlanskog kan-
tona“. Izuzetno kvalitetan, dobro organizovan i 
odlično posjećen skup donio je zanimljive ras-
prave iz kojih su proizašli i konkretni zaključci.  
Na okruglom stolu je podržan Zakon o finansi-
jskoj konsolidaciji privrednih društava FBiH na 
području Tuzlanskog kantona a Vladi Tuzlan-
skog kantona je predloženo da objavi javni poziv za prijavu preduzeća sa područja Tuzlanskog 
kantona koja trebaju pomoć prilikom koncipiranja zahtjeva za prijavu za finansijsku konsolidaciju. 
Također, predlaže se Vladi Tuzlanskog kantona da objavi javni poziv za prijem konsultanata za 
pružanje pomoći preduzećima Tuzlanskog kantona koji će pomoći pri koncipiranju zahtjeva za 
prijavu za finansijsku konsolidaciju. To su pripreme svih elemenata izuzev elaborata. Kada Vlada 
TK dobije listu osoba koje žele da se uključe u proces i listu privrednih subjekata koji trebaju 
usluge tih osoba, treba da odredi iznos finansijske naknade koje bi dali privrednim subjektima ili 
konsultantima u ovisnosi kako to budu budžetske procedure dozvolite da se ovaj proces potakne 
i da se ovaj proces otpočne. Dogovoreno je na skupu da se u zadanom roku dostave prijedlozi za 
izmjenu i dopunu Uredbe o postupku finansijske konsolidacije privrednih društava u FBiH. Vlada 
TK će sve prijedloge za izmjenu i dopunu Uredbe dostaviti Federalnom ministarstvu energetike, 
rudarstva i industrije. Kada se budu dostavljali prijedlozi oni treba da budu konkretni kako bi se 
olakšalo našim privrednim subjektima.

D.K.
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Udruženje za trgovinu, ugostiteljstvo i turizam Kan-
tonalne privredne komore Tuzla je organizovalo 
sjednicu Odbora Udruženja u proširenom sastavu 
na kojoj je jedna o tema bila i “Tretman oblasti 
trgovine, ugostiteljstva i turizma u programima 
podrške poslovnim subjektima za saniranje 
posljedica poplava, a u okviru javnih poziva”. 
O problemima s kojim se trgovina suočava kroz 
lošu podršku i izostanak podrške od  Vlade TK-a 
i višeg nivoa vlasti, Kasim Selimović, predsjed-
nik Odbora Udruženja za trgovinu, ugostiteljst-
vo i turizam Kantonalne privredne komore Tu-
zla, rekao je da je kompletna privreda pretrpila 
ogromne štete, ali da se trgovina u svemu tome 
značajno izdvaja. “Smatram nedopustivim da se 
trgovina zapostavlja pored činjenice da je vrlo 
bitan faktor u rješavanju društvenih problema 
polazeći od broja zaposlenih koje zapošljava 
na nivou TK-a, znači više od  20.000, što je 
jedina petina zvanično zaposlenih. Smatram 
štetnim ovakve poteze koje povlači Vlada TK-
a, znači za privrednu granu trgovinu iz razloga 
što su privredna društva koja su pretrpila štetu 
ranjiva i kojima treba neka manja podrška da 
bi prevazišla tu situaciju i nastavila sa svojim 
poslovanjem te zadržali značajan broj radnika 
koje zapošljavaju. U suprotnom, ako se nasta-
vi ovako, mi ćemo imati situaciju da se ljudi 
otpuštaju i imati sve veću nezaposlenost, sve 
slabiju ponudu na tržištu, što je veoma bitno za 
građane i TK-a i BiH”, poručio je Selimović.

Udruženje za trgovinu, ugostiteljstvo i turizam...

PRIVREDA U TK PRETRPILA OGROMNE ŠTETE
- Privreda u TK pretrpila ogromne štete, ali se trgovina značajno izdvaja – 

-Trgovina nedopustivo zapostavljena -
On je, takođe, rekao da Vlada ili predstavnici 
nadležnih ministarstava nisu ni obišli privredna 
društva da se na licu mjesta uvjere šta je zadesilo 
koje privredno društvo te kako doći do bilo kakve 
pomoći. “Štete su višemilionske, polazeći od 
robe koja je stradala u magacinima do druge 
skupocjene opreme kojima raspolažu firme, a 
da niko nije pritekao u pomoć u saniramju. Ljudi 
se ponovo zadužuju kod komerijcalnih banaka. 
Mnoge firme su se obratile Razvojnoj banci. Vrlo 
je teško aplicirati za kredit, a posebno da ga do-
bijete. Ja sam jedan od njih, jako puno dokaza 
treba, očito da je to nemoguće ostvariti i pored 
činjenice, polazim od sebe, ja sam jedan od ure-
dnijih subjekata, kao i mnogi drugi, niko nije do-
bio nikakvu pomoć od Razvojne banke niti od 
neke druge institucije”, rekao je Selimović. Pred-
sjednik Odbora je upoznao da je prije 15 dana prem-
ijeru i načelnicima Tuzle i Lukavca upućen zvaničan 
dopis za saniranje korita Jale, ali da do današnjeg 
dana nisu dobili nikakav odgovor.  Članovi Odbora 
ovog komorskog Udruženja donijeli su jednoglasan 
zaključak po obje tačke dnevnog reda da se u ime 
Udruženja uputi dopis Ministarstvu trgovine, turizma 
i saobraćaja u kojem se od ministarstva traži hitan 
sastanak sa resornim ministrom i pomoćnikom min-
istra, premijerom, predstavnicima MUP-a, kanton-
alnom inspekcijom, poreskom upravom i svim rel-
evantnim institucijama kako bi se zajednički riješio 
problem trgovine. Kako je istaknuto,  u svim seg-
mentima, trgovina, turizam i ugostiteljstvo su izos-
tavljeni, naročito u programima podrške poslovnim 
subjektima za saniranje posljedica poplava u okviru 
javnih poziva. Takođe, na sastanku bi se rasprav-
ljalo i o radu na crno, radu inspekcija na terenu i 
ostalim pitanjima vezano za ovu oblast.

D.K.
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Na sajmu “EKOBIS 2014” održana je već tra-
dicionalna”Smaragdna noć” na kojoj su dodijeljene na-
grade najuspješnijim privrednicima s područja USK u 
2013. godini, kao i nagrade najuspješnijim sajamskim 
izlagačima. Za najuspješnije mikro privredno društvo 
plaketu je dobio Lenatex doo  iz Velike Kladuše. Os-
novna djelatnost preduzeća Lenatex je proizvodnja 
radne odjeće kao i proizvodnja kompletnog posteljnog 
programa. Za najuspješnije malo privredno društvo 
nagrađen je Vrganj promet doo iz Bužima. Kompanija 
Vrganj promet na više od 300 hektara površine proizvo-
di maline, jagode, borovnice, kupine i sl. Najuspješnije 
srednje privredno društvo je firma Pirnar doo iz 
Bosanskog Petrovca, a bavi se proizvodnjom alumini-
jskih vrata. Cijeli proizvodni program ovog poduzeća 
usmjeren je tržište Zapadne Europe, prvenstveno 
Njemačke, Austrije i Švicarske. Kao najuspješnije ve-
liko privredno društvo priznanje je dobio BH Telecom 
d.d Sarajevo Direkcija Bihać sa neto dobiti od preko 
22 miliona KM i investicijama od oko 5 miliona KM, 
što je povećanje za 8%. Najuspješnija financijska in-
stitucija je Raiffeisen bank d.d. Filijala Bihać. Raiffeis-
en banka je, pored zavidnih financijskih pokazatelja, 
u 2013. Godini uspješno implementirala uslugu mobil-
nog bankarstva na području BiH.  Potom su uručena 
priznanja najuspješnijim izlagačima sajma “EKOBIS 
2014”. Priznanje za najbolju turističku ponudu dobila je 
turistička zajednica Zagrebačke županije, a priznanje 
za najbolju eko aktivnost dobio je Nacionalni park Un
a.                                                                         D.K.

Privreda Tuzlanskog kantona i ove godine bile ja 
predstavljena u Bihaću. Zajednička sajamska post-
avka “Privreda TK” koju tradicionalno za svoje članice 
organizje Kantonalna privredna komora Tuzla, bila 
je sastavni dio jedne od značajnijih sajamskih mani-
festacija u Bosni i Hercegovini, 12. međunarodni 
ekološki sajam Ekobis 2014. Ovogodišnji Ekobis ot-
vorili su Emdžad Galijašević, gradonačelnik Bihaća, 
Ismet Pašalić, predsjednik Privredne komore USK-a, 
Branka Đurić, ministrica okoliša i turizma FBiH, Safet 
Harbinja, direktor Fonda za zaštitu okoliš FBiH i Sinha 
Kurbegović, ministrica prostornog uređenja i zaštite 
okoliša USK-a. “Strateško opredjeljenje Privredne 
komore USK-a i sajma Ekobis jeste jačanje region-
alnog povezivanja, i hvala svima koji su pomogli 
održavanje 12. Ekobisa, jer su na taj način pomogli 
održavanje jedinstvenog sajma u ovom dijelu BiH i 
regiona”, kazao je prilikom otvorenja Ismet Pašalić, 
predsjednik PKUSK-a. Obraćajući se prisutnim, 
Emdžad Galijašević, gradonačelnik Bihaća, kazao je 
da grad Bihać daje punu podršku organizaciji sajma 
Ekobisa, kao grad domaćin i kao partner sajma, koji 
je mjesto okupljanja domaćih i inostranih privrednika. 
Grad Bihać je ove godine pomogao organizaciju sa-
jma sa 20.000 KM, zatim je ustupio prostor za nje-
govo održavanje, te na sebe preuzeo troškove prijava 
za 30-ak izlagača. Tokom četiri dana održavanja 12. 
međunarodnog ekološkog sajma Ekobis posjetiteljima 
će se predstaviti preko 250 izlagača iz sedam zemal-
ja. Povećan interes za izlaganjem na bihaćkom sajmu 
privrednika iz regiona je u porastu o čemu svjedoči i 
30 posto novih izlagača.

Privreda TK na Ekobisu...

KOMORA PREDSTAVILA PRIVREDU TK U BIHAĆU
- 12. međunarodni ekološki sajam Ekobis 2014. godine – 

Priznanje za najbolje uređen štand dobilo je poduzeće 
Dino kafa iz Živinica. Priznanje za najbolje uređen van-
jski izložbeni prostor pripalo je ŠPD “Unsko sanske-
šume”. Priznanje za paletu ekoloških proizvoda dobila 
je Baš Bašča iz Breze. Priznanje za sveukupni dojam 
izlaganja pripalo je poduzeću Tofi iz Sarajeva. Priznan-
je za najuspješniji kolektivni nastup dobila je Općina 
Bihać. Dodijeljene su i Plakete za kvalitet živežnih 
namirnica.                                                            
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Na sajamskoj manifestaciji u Bihaću,  zajedničku 
postavku pod nazivom “Privreda” TK predstavljali su 
slijedeći privredni subjekti:  MAT _ Međunarodni aero-
drom Tuzla, “Borplastika Eko” doo Tuzla, “Belladona” 
Tuzla, “Corn Flips” Srebrenik, “Fana” doo Srebrenik, 
“Golden tours” Tuzla, “ELLE travel” Tuzla, “Relax” Tu-
zla, “Gradačački sajam” doo Gradačac, “Helios” dd 
Banovići - Industrija domoopreme, “Elegance” Tuzla,  
“Herceg” doo Srebrenik, “Imel” doo Lukavac, “Indira” 
doo Gradačac, “Menprom” doo Gornja Tuzla, “Merak-
lija” - Destilacija MN Seona Srebrenik, “Naturprodukt” 
doo Gradačac, “Omega” dd Živinice, “Piemonte” 
doo Tuzla, “Pivara” dd Tuzla, “PRO PAK” doo Tuzla, 
“Seif” doo Kalesija, “Solana” dd Tuzla, OPG “Veselčić” 
Špionica, Turistička zajednica Tuzlanskog kantona, 
“Tehnopak” Tuzla, Udruženje žena poljoprivrednih 
proizvođača “Agro Vražići”, “Veda” - “Porta Naturae” 
doo Srebrenik,  “Eko život” Tuzla, “Voćni rasadnik” doo 
Srebrenik, “Xella BH” Tuzla, Općina Tuzla, Vlada Tu-
zlanskog kantona. 

na kome je učestvovalo 250 izlagača iz sedam zem-
alja, među kojima su pored BiH bile zastupljene Hr-
vatska, Slovenija, Srbija, Austrija, Njemačka, Slovačka 
i Mađarska. Glavna tema ovogodišnjeg sajma bila 
je Konferencija o regionalnoj saradnji pod nazivom 
„Održivi razvoj i eko turizam“, ali su predstavljeni i bro-
jni drugi saržaji vezani za pitanja ekologije i očuvanja 
životne sredine. Inače, EKOBIS je sajam izložbeno-
prodajne orijentacije, namijenjen proizvođačima hrane 
te firmama iz prehrambene, drvne, tekstilne, turističke 
i drugih industrija, naručito onih vezanih uz ekološku 
proizvodnju i proizvodnju opreme za zaštitu okoliša. 
Njegov izložbeni program ove godine obuhvatio je 
proizvodnju organske hrane, ekološku ambalažu, pre-
radu i recikliranje otpada i sekundarnih sirovina, sis-
temee za pročišćavanje voda, tradicionalne obrte i 
zanate, turističku i ugostiteljsku ponudu itd. Stoga je 
učešće na ovogodišnjem “EKOBIS”-u uzeo je i “Eko 
život” Tuzla, ovlašteni bh. operater sistema za postu-
panje ambalažom i ambalažnim otpadom, koji je pred-
stavio svoju djelatnost i privredne subjekte upoznao 
sa svojim dosadašnjim radom. “Prezentirali smo našu 
djelatnost i naše projekte koje planiramo sprovesti u 
narednom periodu, te sa predstavnicima okupljenih 
privrednih subjekata razgovarali o Pravilniku o uprav-
ljanju ambalažom i ambalažnim otpadom i obavezma 
koje proizilaze iz istog”, izjavila je Lidija Tomić, direk-
torica “Eko života”. Naime, odredbama Zakona o up-
ravljanju otpadom (Sl. Novine FBiH br. 33/03 i 72/09) 
kao i odredbama Pravilnika o ambalaži i ambalažnom 
otpadu (Sl. Novine FBiH br. 88/11, 28/13) detaljno su 
određena prava i obaveze svih pravnih subjekata koji 
učestvuju u sistemu upravljanja ambalažnim otpadom, 
u smislu da su proizvođači, uvoznici, pakeri, distrib-
uteri i krajnji snabdjevači dužni uključiti se u sistem 
upravljanja otpadom. Pravilnik je stupio na snagu u 
januaru 2012. godine, od kada teku i obaveze prema 
pravnim subjektima, te su oni koji se još nisu ispunili 
ove obaveze dužni da to urade u što skorijem roku, 
što mogu učiniti putem bh. operatera sistema upravl-
janja otpadom. Među njima je i Eko život d.o.o. Tuzla, 
trenutno najpovoljniji bh. operater sistema upravljan-
ja ambalažom i ambalažnim otpadom, koji propisuje 
najniže naknade kako bi se što manje opteretila privre-
da, odnosno kako bi privredni subjekti mogli što lakše 
izvršiti svoje zakonske obaveze. Važno je napomenuti 
i da se ove obaveze ne mogu izbjeći, te da su privredni 
subjekti koji se ne uključe u neki od bh. operatera sis-
tema upravljanja otpadom dužni da uplaćuju znatno 
veće naknade u Fond za zaštitu okoliša Federacije  
BiH.                                                                             DK

           “PRIVREDA TK”

Eko Život na sajmu u Bihaću  
Glavna tema ovogodišnjeg sajma EKOBIS bila je Kon-
ferencija o regionalnoj saradnji pod nazivom “Održivi 
razvoj i eko turizam”, ali su predstavljeni i brojni drugi 
saržaji vezani za pitanja ekologije i očuvanja životne 
sredine u BiH i regionu. U Bihaću je od 4. do 7. sep-
tembra ove godine održan 12. Međunarodni ekološki 
sajam  “EKOBIS 2014”, 

 Dobilo ih je obiteljsko poljoprivredno gazdinstvo Franja 
iz Rakovog potoka kod Samobora za proizvode “Sirup 
od koprive” i “Slatki namaz od koprive”, bihaćka mljeka-
ra Meggle za porizvod “Probia” i poduzeće Dino kafa iz 
Živinica za “Prženu mljevenu kafu”. Plaketa je dodijeljena 
i Medeni iz Virovitice za “Med bagrem” i “Med kesten”, 
Bihaćkoj pivovari za vode “Lipa flavour – Limun trava” i 
“Kiwano – Limeta”, te Timki Bašagić iz Cazina za “Med 
livada”. Posebna priznanja za podršku sajmu EKOBIS 
2014. dobili su: Općina Bihać, Vlada USK, FMOIT , Fond 
za zaštitu okoliša, VKT BiH, Bodyguard Fileković, RTV 
USK , ŽK Split, Mestna Občina Novo Mesto, saopćili su iz 
Privredne komore Unsko-sanskog kantona.
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Privredna saradnja regija Kraljevo i Tuzla...

UZVRATNI PRIVREDNI SUSRETI U KRALJEVU

Kantonalna privredna komora Tuzla u saradnji sa 
Regionalnom privrednom komorom Kraljevo i inici-
jatorom povezivanja “Hotelom Tuzla”, organizova-
la je uzvratnu posjetu delegacije privrednika sa 
područja Tuzlanskog kantona regiji grada Kraljeva. 
Da postoji zainteresovanost za saradnju, povezivan-
je, prijateljske odnose i kvalitetne privredne tokove, 
potvrdilo se na Privrednim susretima u Reginalnoj 
privrednoj komori Kraljevo. Vrijedna ekipa Komore 
domaćina, koju su sačinjavali Zvonko Tufegdžić 
generalni sekretar Regionalne privredne komore 
Kraljevo, Vesna Baltić – Dugalić sekretar Odbora za 
privredni sistem i ekonomske odnose sa inostranst-
vom te Petrašin Jakovljević predsjednik RPK Kralje-
vo, upriličila je privredne susrete na najvišem nivou. 
Susretima su prisustvovali i predstavnici Grada 
Kraljeva te Regionalne privredne komore Kruševac. 
Delegaciju iz Tuzlanskog kantona dočekao je veliki 
broj predstavnika firmi iz ove velike regije, spremi-
nih i zainteresovanih za saradnju. Obavljeno je niz 
bilateralnih razgovara koji će zasigurno u narednom 
periodu donijeti razultate, donijeti razmjenu roba, na 
stepenicu više podići nivo privredne saradnje dvije 
zemlje, posebno Tuzlanskog kantona i regije Kralje-
vo. Bila je ovo prilika da se nastave razgovori koji 
su započeti na privrednim susretim u Tuzli tokom 
juna. S tim u vezi, predstavnici firmi koji su i u Tuzli 
našli partnere za razgovor i buduću saradnju, imali 
su pune ruke posla. Puno je razmjenjenih kontaka-
ta, informacija, cjenovnika, prijedloga, puno je za-
dovoljstva u predstavnicima firmi “Piemonte” Tuzla, 
Dom penzionera Tuzla, “Hotel Tuzla”, “Fana” Sre-
brenik, “Pivara” Tuzla, u predstavnicima Turističke 
zajednice Tuzlanskog kantona, Općine Tuzla, Mini-
starstva za trgovinu, turizam i saobraćaj Tuzlanskog 
kantona, zadovoljni smo i mi koji smo predstavljali 
Kantonalnu privrednu komoru Tuzla. Kompletna 
delegacija je oduševljena dočekom i prijemom. Or-
ganizovani su turistički obilasci, degustacije i pro-
mocije proizvoda, svečana večera, posjete privred-
nim subjetkima, obilazak gradova Kraljevo i Čačak. 
Predstavnici komora Kraljevo i Tuzla, potpisali su 
Sporazum o saradnji dvije komore. Za očekivati je 
da će ovaj dokument doprinijeti jačoj povezanosti i

- Organizacija privrednih susreta na najvišem nivou – Puno mogućnosti za saradnju – Dvije regije sličnih 
karakteristika – Prilika za unaprjeđenje privredne saradnje – Mogućnost privrednih susreta u Kruševcu -

kvalitetnijim privrednim odnosima u narednom pe-
riodu. Za očekivati je jačanje i širenje trgovinsko-
ekonomskih i drugoh poslovnih veza. Obaveza je 
ovo da se u narednom periodu zajednički ulažu 
napori kako bi se stvorilio što više partnerskih 
odnosa između privrednika koje zastupaju ove dvi-
je institucije. I tokom privrednih susreta u Kraljevu 
te ranije u Tuzli, razmijenjena su iskustva u radu, 
razgovaralo se o zajedničkim sajamskim nastu-
pima dvije regije, razmjeni informacija, svemu što 
može doprinijeti privrednom razvoju na obostranu 
korist privrednih subjekata u regijama koje su i pre-
thodnom periodu, do prije dvadesetak godina, bile 
čvrsto povezane ne samo na privrednom polju. Za 
očekivati je veoma brzo povratne informacije iz 
privrednih subjekata, članica Komore, o uspješno 
realizovanim pregovorima sa poslovnih susreta u 
Kraljevu. Privrednim susretima u Kraljevu prisustvo-
vali su i predstavnici Regionalne privredne komore 
Kruševac sa kojima je razgovarano o mogućnostima 
povezivanja privrednika regija Kruševac i Tuzla te o 
organizovanju privrednih susreta u ovim gradovima 
u narednom periodu.

Petrašin Jakovljević predsjednik RPK Kraljevo
“Ideja i želja naših Komora bila je da obnovimo stare 
kontakte i uspostvimo nove sa ciljem ojačanja trgovine, 
povećanja razmjene roba i usluga ali i znanja. Sve u cilju 
privrednih aktivnosti i boljega života na područjima 
ovih regija. Naše regije su po mnogo čemu slične, 
imaju zajedničku kulturu, skoro isti broj stanovnika i 
imamo slične interese. Kroz povezivanje privrednih 
subjekata u narednom periodu možemo učiniti dobra 
na obostranu korist, možemo pomoći jedni drugima i 
možemo zajednički nastupati na trećim tržištima u nar-
ednom periodu. Naše robe i usluge su prepoznatljive, 
imamo olakšicu u malim troškovima transporta pa 
možemo povećati prisutnost naših roba na oba tržišta. 
Statistički pokazatelji o robnoj razmjeni su dobri ali je 
sasvim sigurno da mogu i trebju biti mnogo bolji, sa 
većim zalaganjem obje strane.”

•Rekli su na privrednim susretima:
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Esad Arnautović - dopredsjednik KPK Tuzla
“Impozantan je skup i zaista me raduje da smo danas 
ovdje u uzvratnoj privrednoj posjeti Kraljevu i regiji. 
Zahvaljujem se na gostoprimstvu, dočeku i organizaciji 
na najvišem nivou, koje je teško nadmašiti. Važno je 
da se saradnja nastavlja ovim drugim poslovnim sus-
retima i da smo odmah u startu razuvjerili sve one koji 
su posumnjali u naše ozbiljne namjere. Mi smo pred-
stavili u Tuzli jedni drugima sve pozitivne strane Tu-
zlanskog kantona i regije Kraljevo i prezentirali sve 
ono što predstavlja područje moguće buduće saradnje. 
Mi smo do sada bili prepoznatljivi kao industrije, en-
ergetike i rudarstva, ali u tranziciji privrede se snala-
zimo i drugim oblastima. Ova regija, regija Kraljeva 
je poznata po prehrambenoj industriji, zavidan je to 
resurs u proizvodnji hrane i mislim da postoji u tom 
pravcu velika mogućnost saradnje. Odmah po prvim 
privrednim susretima u Tuzli mi smo nastavili kontakte 
i došlo je do prvih koraka saradnje koji su se ogledali 
u zajedničkom nastupu na sajmu “Ekobis” u Bihaću. 
Tu smo zajednički na zajedničkom izložbenom prostoru 
predstavili svoje privrednike. Bila je to prilika i za razgo-
vor o budućim koracima pa je tako Zvonko Tufegdžić 
generalni sekretar Regionalne privredne komore 
Kraljevo u razgovoru istakao mogućnost zajedničkog 
nastupa na trećim tržištima. Zajednički ciljevi i zadaci 
komora su unaprjeđenje privrede i privrednog razvoja, 
poduzetništva, jačanje međukomorske saradnje, a nji-
hovoj realizaciji će doprinijeti i ovakvo povezivanje. 
Moramo zajednički pomoći i najmanjem privedniku, 
moramo se približiti firmama članicama, pozicion-
irati se tako da u narednom periodu možemo postići 
zadovoljavajuće rezultate, moramo opstati na tržištu i 
zajednički se približiti Evropskoj uniji. Saradnja naše 
dvije zemlje, ove dvije regije je prepoznatljiva već dugi 
period, davno utemeljena, Srbija je naše najveće tržište 
i naši privrednici traže kontakte, unaprjeđenje sarad-
nje, nova tržišta pa s tim u vezi su ove dvije komore i 
organizovale ovakve privredne susrete. Nisu ovo susreti 
koji će ostati bez razultata, ozbiljni su ovdje ljudi na 
obje strane, ozbiljni privrednici, ozbiljni smo mi u ko-
morama i sigurno je da će veoma brzo biti rezultata na 
obostrano zadovoljstvo”.

Mustafa Isabegović - ministar za trgovinu, turizam i 
saobraćaj Tuzlanskog kantona
Izražavam iskreno zadovoljstvo i radost što smo danas 
u Kraljevu na uzvratnoj posjeti privrednicima i Ko-
mori regije Kraljevo. Ovo su drugi ovakvi susreti koji 
su zasigurno dobar znak, potvrda da će se planirana 
saradnja krunisati uspješno realizovanim poslovima. 
Imamo mi na obje strane puno potencijala koji se mogu 
koristiti u znatno većoj mjeri. Dovoljno je pomenuti 
tuzlanska slana jezera u centru grada te brojna lje-
kovita mjesta sa banjskim turizmom na ovoj regiji pa 
da turistička saradnja bude na najvišem nivou, mnogo 
bolja nego je bila do sada. Nisu ove dvije regije ni dale-
ko, nadamo se da će i putevi biti kvalitetniji, a vidimo 
da se svakodnevno popravljaju i na jednoj i na drugoj 
strani. Sve ide u prilog tome da u narednom periodu us-
postavimo što bližu saradnju i što kvalitetnije odnose ”.

Aleksandra Aleksić – sekretar Odbora za sistemska 
pitanja i odnose sa inostranstvom RPK Kruševac
“Regionalna privredna komora Kruševac i Rasinska 
regija, imaju značajnu saradnju sa Bosnom i Herce-
govinom. Prostor za unaprjeđenje saradnje zasigurno 
postoji. I ovakvi direktni susreti u velikoj mjeri do-
prinose da se saradnja uspostavi, razvija i unaprijedi. 
Koristim se ovom prilikom da kolege iz Kantonalne 
privredne komore Tuzla pozovem i predložim da iste 
ovakve susrete upriliče i sa našim privrednicima, da 
kao i Kraljevo, započnemo kvalitetnu saradnju na ko-
morskom nivou. S druge strane, naš zadatak kao komo-
ra  i jeste da povezujemo privrednike pa i u tom smislu 
saradnju treba da unaprijedimo.”
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Održano je tradicionalno stručno-naučno savjetovanje 
„AgroTech“ a upriličena je i dodjela medalja za kvalitetu 
proizvoda. Savjetovanje je imalo međunarodni karakter, a 
aktualne teme iz oblasti agrara prezentirali su profesori s 
poljoprivrednih fakulteta iz Sarajeva i Zemuna. Posebna 
pažnja posvećena je temama o nastavku proizvodnje na-
kon poplava koje su izazvale velike štete na poljoprivred-
nim površinama u Bosni Hercegovini, Hrvatskoj i Srbiji. I 
ove godine na Sajmu su se kolektivnim prezentacijama 
privrednih potencijala predstavljaju općine Brčko, Bihać i 
Goražde te nekoliko kantonalnih privrednih komora i gru-
pacija poljoprivrednih proizvođača i prerađivača. U okviru 
sajamskih aktivnosti, održana je i javna tribina o obnov-
ljivim izvorima energije u ruralnim područjima. Tribina je 
realizovana u sklopu zajedničkog projekta prekogranične 
saradnje koji provode Udruženje za razvoj NERDA iz Tuzle 
i Općina Nijemci iz Hrvatske pod nazivom «Zaštita prirode 
i globalizacija obnovljivih izvora energije – PROGRES». 
Tom prilikom prezentovan je Projektat PROGRES i nje-
govi dosadašnji rezultati, kako u BiH tako i susjednoj Hr-
vatskoj. Kako je rečeno, u općinama Gračanica i Kalesija 
postoje potencijali za ulaganje u oblasti iskorištavanja 
sunčeve energije, biomase, hidro-energije i geotermalnih 
voda za izgradnju isplativih energetskih postrojenja. Pro-
jekat ima za cilj da korištenjem obnovljivih izvora ener-
gije (OIE) doprinese zaštiti okoliša i unapređenju uvjeta 
života, kroz saradnju dva prekogranična područja. Projek-
tom se želi povećati svijest javnosti o važnosti korištenja 
OIE u ruralnim područjima, kroz educiranje predstavnika 
lokalnih samouprava, privrednih subjekata i poljoprivred-
nika u ruralnim prekograničnim područjima u cilju daljnjeg 
informisanja. Poticat će se energetska neovisnost lokalne 
samouprave u ruralnim prekograničnim područjima. Do 
kraja Projekta na području BiH cilj je izgraditi dvije ener-
gane sa foto-naponskim ćelijama u općinama Gračanica 
i Kalesija.

U Gradačcu je održan 41. Međunarodni sajam poljoprivre-
de i prehrambene industrije – Sajam šljive. Svečanu vrp-
cu zajednički su presjekli Jerko Ivanković-Lijanović, Mini-
star poljoprivrede RS Stevo Mirjanić i direktor Solane dd 
Tuzla Izudin Kapetanović. Direktor Gradačačkog sajma, 
Husein Topčagić je istakao da je ovo bila teška godina za 
privređivanje, zbog elementarnih nepogoda i ekonomske 
krize, te da je neophodno pomoći razvoj bh. poljoprivrede 
i prehrambene industrije. «Šaljemo poruku kako nam 
je zajednička želja i potreba jedinstveno tržište u BiH, 
jedinstveni poticaji za poljoprivredne proizvođače i 
prehrambenu industriju i Ministarstvo poljoprivrede 
na nivou države BiH, kako bismo jedinstveno nastu-
pili na drugim tržištima.» Na 41. sajamskoj manifes-
taciji u Gradačcu se predstavilo oko 230 proizvođača i 
prerađivača hrane, zaštitnih sredstava, mineralnih gno-
jiva i poljoprivrednih strojeva iz BiH, Hrvatske, Srbije, 
Turske i Jordana. 

Održan sajam u Gradačcu...

41. GRADAČAČKI SAJAM POLJOPRIVREDE

«Ovaj Sajam ima najdužu tradiciju u BiH, te se vre-
menom razvio u respektabilan događaj za sve koji 
djeluju u grani poljoprivrede i prehrambene industri-
je. Na sajmu ćemo analizirati perspektive razvoja pol-
joprivrede i prehrambene industrije. Svi se slažemo 
da u ovim granama leži veliki potencijal, međutim 
domaći proizvođači zaslužuju podršku države i 
zajednice. Gradačački sajam je odlična prilika za 
prezentaciju domaće proizvodnje, te da iskažemo 
očekivanja za aktivnije mjere koje će poticati domaću 
proizvodnju i firme koje izvoze svoje proizvode», re-
kao je Izudin Kapetanović direktor Solana dd Tuzla. 

I na ovom sajmu je bila prisutna Kantonalna privredna 
komora Tuzla. Organizovana je zajednička postavka pod 
naziovom “Privreda TK” na kojoj su se predstavile firme 
članice Komore. Ove godine, uzvraćajući gostoprimstvo 
i jačajući međukomosku saradnju, na izložbenom pros-
toru Komore Tuzla, gosti su bili privrednici organizovani u 
zajednički nastup koji je upriličila Hrvatska gospodarska 
komora Virovitica. Turističke potencijale predstavile su 
Turistička zajednica Federacije BiH i Turistička zajednica 
Tuzlanskog kantona. Ovu privredno-turističku manifes-
taciju pratio je bogat kulturno-zabavni program u organi-
zaciji općine Gradačac.                 D.K
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U okviru redovnih aktivnosti u Udruženju za promet i komunikacije Kantonalne privredne komore 
Tuzla, održana je redovna sjednica u proširenom sazivu,  Odbora Sekcije za unutrašnji promet 
putnika.
Razgovaralo se o problematici nenaplaćenih računa od Ministarstva finansija Tuzlanskog kan-
tona (po osnovu prijevoza učenika osnovnih šđkola – subvencioniranje prijevoza za učenike koji 
putuju do škole na relaciji dužoj od 4 km) i od ostalih privrednih javnih (državnih) subjekata. 
Nakon diskusije u kojoj su učestvovali svi prisutni, članovi Odbora Sekcije donijeli su zaključak, 
da se uputi dopis Ministarstvu trgovine, turizma i saobraćaja, Ministarstvu finansija, Ministarstvu 
obrazovanja, nauke, kulture i sporta u kojem se obavještavaju da je od strane članova Sekcije za 
unutrašnji promet putnika donesena jednoglasna odluka o pokretanju postupka raskida postojećih 
ugovora sa školama i da neće biti potpisivanja novih ugovora za prijevoz učenika, ukoliko se ne 
izmire sve obaveze prema prijevoznicima u roku od 8 dana. U slučaju neizmirenja obaveza, upu-
tit će se dopis svim medijima da obavjeste javnost o pokrenutom postupku, kako bi se roditelji 
učenika koji ostvaruju prava subvencije za prijevoz na vrijeme upoznali sa navedenim proble-
mom. Članovi Odbora traže i zamrzavanje, odnosno mirovanje polazaka koji nemaju ekonomsku 
opravdanost za vrijeme ljetnjeg školskog raspusta, zbog nastale situacje u Bosni i Hercegovini, 
elementarnim nepogodama koje su zadesile Tuzlanski kanton, kao i loša finansijska situacija koja 
nalaže poslovanje sa maksimalnim uštedama. Potrebno je da Ministarstvo za sobraćaj, trgovinu i 

turizam TK, ponovo urgira kod Federalnog mini-
starstva prometa i komunikacija Mostar kako bi 
Ministarstvo postupilo po istom principu kao do 
sada, dok se stanje u ovoj oblasti stabilizuje i ot-
klone smetnje koje direktno utiču na održavanje 
voznog reda, zaključili su članovi Odbora Sekci-
je za unutrašnji promet putnika koja djeluje pri 
Udruženju za promet i komunikacije Kantonalne 
privredne komore Tuzla.                               D.K.

Kantonalna privredna komora Tuzla počela je prikupljanje prijava za usavršavanje kandidata za 
članove nadzornih odbora i članove uprava privrednih društava sa učešćem državnog kapitala, 
na osnovu Uredbe o usavršavanju predsjednika i članova nadzornih odbora i uprava privrednih 
društava sa učešćem državnog kapitala. Usavršavanje su obavezni proći predsjednici i članovi 
nadzornih odbora i uprava privrednih društava u kojima ovlasti po osnovu  učešća  državnog 

kap itala vrše Federacija BiH, kantoni/županije, 
gradovi ili općine. Usavršavanju može pristu-
piti i svaka druga osoba koja ispunjava uslove 
predviđene odredbama člana 260. Zakona o 
privrednim društvima (‘’Službene novine F BiH 
br. 23/99, 45/00, 2/02, 6/02, 29/03, 84/08, 88/08 
i 7/09). Svi zainteresovani kandidati, mogu se 
obratiti putem e-maila: edina@kpktz.ba i dobiti 
prijavni obrazac i sve dodatne informacije.

Vijesti iz Komore ...

USAVRŠAVANJE ZA ČLANOVE NADZORNIH ODBORA I UPRAVA

Vijesti iz Komore ...

ODRŽANA SJEDNICA ODBORA GRUPACIJE 
ZA UNUTRAŠNJI PROMET PUTNIKA
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NIPEX d.o.o. Tuzla u proteklom je periodu 
usmjerio sve aktivnosti na pokretanje dodatne 
usluge NIPEX Rent-a-car. NIPEX Rent-a-car 
nudi vrhunsku i pouzdanu uslugu najma vozila. 
Sastavni je dio NIPEX Volkswagen prodajno 
servisnog centra koji je u prodaji i održavanju 
okrunjen sa više od 30 godina iskustva. Uz opre-
mu, kvalitetu te visoke sigurnosne i servisne 
standarde vozila, ponuda NIPEX Rent-a-cara 
omogućuje i usluge vraćanja vozila u drugom 
gradu, povoljne dugoročne najmove vozila, 
dostavu i preuzimanje vozila na području cijele 
BiH, kao i na aerodromima regije. “Svi seg-
menti naše ponude stvoreni su kako bi vam u 
najvećoj mjeri olakšali svakodnevnicu i vaše pu-
tovanje učinili sigurnim, zabavnim i opuštenim”, 
poručuju iz Nipexa. Više informacija o novoj 
usluzi na 061/104-054, nipex@nipex.ba, www.
nipex.ba, www.facebook.com/Nipex.

NOVOSTI IZ FIRMI ČLANICA KOMORE...
NOVO IZ NIPEXA - NIPEX RENT-A-CAR

KASPERSKY GOLD PARTNER
-Implementacija softverskih rješenja – 

Nakon prošlogodišnje nagrade za Microsoft 
partnera godine u BiH, ovih dana u Imel je stigla 
još jedna prestižna nagrada i potvrda veoma 
uspješnog rada na polju promocije i implement-
acije softverskih rješenja a radi se o Kaspersky 
GOLD statusu – prvom u regiji. Kaspersky Lab 
je međunarodna grupa koje djeluju u gotovo 200 
zemalja i teritorija u svijetu . Kompanija je sa 
sjedištem u Moskvi u Rusiji , sa svojim holding 
kompanijom u Velikoj Britaniji . Najbrže rastući 
je proizvođač IT sigurnosti u svijetu. Čvrsto poz-
icioniran kao jedan od top tri vodeća antivirusna 
softvera u svijetu. Time su i u kompaniji Imel 
potvrdili primat kada je u pitanju razvoj softvera 
te implementacije najvećih softverskih

„U OBLAKU” U ORGANIZACIJI IMELA”

 Veliki dan za Kompaniju Imel, 20 godina pos-
tojanja firme, na specifičan način menadžment 
je obilježio u jednom prirodnom ambijentu sa 
svojim poslovnim partnerima. U  Planinarskom 
domu, Poljice-Lukavac održno je druženje 
pod nazivom (shodno novinama u IT sek-
toru) „U oblaku“. Pored zabavnog dijela pro-
grama održana je vrlo kratka edukacija prisut-
nih  gostiju iz oblast IT tehnologija na kojoj su 
prezentirane novosti Microsoft Azure, Kasper-
sky Security for Virtualization i ImelDMS –sis-
tema za upravljanje dokumentima, kao prvog 
bosanskohercegovačkog rješenja za upravl-
janje dokumentacijom u organizacijama. Pored 
ovog dešavanja, na isti dan ali u prostorijama 
Hotela Tuzla održano je po 27. put tradicion-
alno Međunarodno Arhivsko savjetovanje. Na 
ovom tradicionalnom skupu bilo je izloženo oko 
40 stručnih priloga i saopštenja o problematici 
a odnosi se na sledeće tematske cjeline: Van-
jska služba arhiva, Prostor i oprema za smještaj 
arhivske i registraturne građe i Aktuelna pitanja 
arhivske teorije i prakse. Ono što je posebno 
bitno  za kompaniju Imel jeste da su u danu 
kada obilježavaju rođendan firme, tako dina 
Šabanović mr.sc., saopćeno je iz firme Imel Lu-
kavac. 

JUNUZOVIĆ KOPEX VEĆINSKI VLASNIK 
GIPS TUZLA

Preuzimanje većinskog dijela dionica...

 proizvođača u našoj zemlji. Imel ove godine 
slavi i jubilej od 20 godina što je iznimni uspjeh 
u svijetu informacionih tehnologija u našoj zem-
lji jer je nemali broj onih koji u ovom vremenu ne 
mogu održati pozitivno poslovanje.

– Obilježeno 20 godina postojanja –

 Junuzović Kopex doo Lukavac stekao je 
66,99 odsto vlasništva u preduzeću Gradski i
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Tuzlanska “Solana” zakoračila je u važan inves-
ticioni ciklus, koji je počeo obnavljanjem trafo-
stanice, izgradnjom visokoregalnog skladišta, 
pripremama za izgradnju savremenog rinfuznog 
skladišta, što će u konačnici rezultirati novom 
fabrikom soli, javlja RTV TK. Od vlasti traže 
omogućavanje većeg udjela na domaćem tržištu, 
te da se osigura da rokovi plaćanja Solane, 
njenim dobavljačima, slanice, tehnološke pare, i 
struje, budu u skladu sa onima koje kupci imaju 
za isporučene Solanine proizvode. Vlada TK će 
direktno posredovati pri sklapanju dogovora sa 
Rudnikom Soli Tuzla, dok će posredovati da se 
takvi uslovi osiguraju i kod isporuke tehnološke 
pare i električne energije. U posljednjih osam 
godina tuzlanska “Solana” je od tvornice koja je 
proizvodno i ekonomski bila na ivici opstanka 
izrasla u ekonomski respektabilnu firmu. 

Novi investicioni ciklus...

Izbjegnuta crvena zona poslovanja...

Preduzeće Prerada i promet mlijeka Tuzla (PPM 
d.d. Tuzla) izbjeglo je crvenu zonu poslovanja i 
prvo polugodište završilo sa oko 133 hiljade KM 
neto dobiti, javio je indikator.ba. U prvoj polo-
vini 2013. godine PPM je poslovao sa 1,9 mil-
iona KM gubitka, dok je 2013. godinu završilo 
s gubitkom od 2,2 miliona KM. Preduzeće je u 
prvom polugodištu 2014. ostvarilo poslovne pri-
hode od 4,0 mil. KM, za razliku od 9,1 ml. KM 
u istom periodu prošle godine. Poslovni rashodi 
su iznosili 4,5 ml. KM u poređenju sa 10,6 mil. 
KM u istom periodu lani. Kompanija je ostvarila 
gubitak od redovne ativnosti od 486 hiljada KM, 
ali je zabilježila dobit od ostalih prihoda, pri čemu 
najveću stavku zauzima otpis obaveza, ukinuta 
rezervisanja i ostali prihodi, a zahvaljujući čemu 
je zabilježla pozitivan rezultat. Broj zaposlenih u 
PPM-u spao je na pet, nakon što je u istom per-
odu prošle godine bio 71 zaposlenik. Većinski 
vlasnik PPM-a Ljubljanske mlekarne, kao 
što je poznato, započeo je prošle godine pro-
ces restrukturiranja povezanog društva u BiH 
smanjivši broj zaposlenih na minimalan broj. 

D.K.

TUZLANSKA SOLANA DOBIJA 
VISOKOREGALNO SKLADIŠTE

i prigradski saobraćaj (GIPS) d.d. Tuzla nakon 
transakcije obavljene na Sarajevskoj berzi 8. 
septembra, izvještava Indikator.ba. Junuzovć 
Kopex doo Lukavac kroz dvije trasakcije kupio je 
70.325 dionica preduzeća GIPS, a koje je ukupno 
platio 2.813.000 KM. Dionice Junuzović Kopexu 
prodali su tvrtka SAMN d.o.o Tuzla i to 48.892 
dionice što čini 46,57% vlasništva i Nijaz Suljkić 
21.433 dionice, odnosno 20,41%. Posrednik u 
ovom poslu bila je berzno posrednička kuća Eu-
rohaus d.o.o Sarajevo. Kako je ranije Indikator.
ba izvijestio preduzeće Junuzović-kopex d.o.o. 
Lukavac je sa najvećim dioničarem GIPS-a, 
preduzećem Samn d.o.o. za proizvodnju, prom-
et i usluge Tuzla, 5. maja 2014. potpisalo pismo 
namjere o preuzimaju većinskog paketa, te je s 
tim u vezi zatražilo od Konkurencijskog vijeća 
BiH odobrenje za koncentraciju. Preduzeće 
GIPS Tuzla je prošlu godinu završilo sa nešto 
više od 15 hiljada KM dobiti, dok je u 2012. go-
dini dobit iznosila oko 36 hiljada KM. Preduzeće 
zapošljava 224 radnika.

Godišnje se proizvede oko 135.000 tona soli, 
85 posto proizvoda se izvozi. S obzirom na to 
da postoji izvršna presuda prema kojoj je Vlada 
TK na ime troškova korištenja prostorija zgrade 
“Sodaso” dužna “Solani” isplatiti 296.000 KM 
dogovoreno je da se dinamika otplate duga 
dogovori i odvija shodno budžetskim prihodima. 
Inače, na sastanku je rečeno da je za obnovu 
ove zgrade koja je tokom februarskih demon-
stracija zapaljena Vlada TK osigurala 1, 05 mil 
KM. Obnova bi trebalo da bude okončana do 
kraja godine. 

PPM TUZLA POSLOVAO POZITIVNO, 
BROJ ZAPOSLENIH SPAO NA PET
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NLB Banka d.d., Tuzla  je u prvoj polovini 2014. 
godine ostvarila dobre poslovne rezultate, koji 
se ogledaju u povećanju bilansne sume i kapi-
tala, ostvarenju pozitivnog finansijskog rezulta-
ta, porastu nebankarskih depozita i smanjenju 
uzetih kredita, održavanju odgovarajuće likvid-
nosti, devizne usklađenosti i stope adekvatnosti 
kapitala, te smanjenju operativnih troškova.  Sa 
30.06.2014. godine, Banka je ostvarila poziti-
van finansijski rezultat prije poreza u iznosu od 
2,4 miliona KM.  Dobit iz 2013. godine je usm-
jerena na jačanje kapitala, tako da je ukupan 
kapital Banke, sa 30.06.2014. godine, 83 mil-
iona KM. Stopa adekvatnosti kapitala je 15,1% 
i veća je od zakonske i ciljne stope. Pozitivan 
poslovni rezultat je ostvaren zahvaljujući do-
broj kreditnoj politici i to konzervativnoj prema 
corporate klijentima i tradicionalnoj orijentaci-
ji ka retail klijentima. „„ I u ovoj godini Banka 
kontinuirano provodi aktivnosti usmjerene na 
praćenje potreba i mogućnosti svojih klijenata i 
nastoji im pružiti kvalitetna finansijska rješenja. 
U cilju ublažavanja negativnih posljedica el-
ementarnih nepogoda koje su pretrpjeli naši 
klijenti, kako fizička, tako i pravna lica, Banka 
će raditi restruktuiranje postojećih kreditnih 
obaveza u skladu sa potrebama klijenata i Od-
lukom Agencije za bankarstvo FBiH.  Takođe, u 
okviru mjera podrške klijentima, fizičkim licima,  
koji su u poplavama pretrpjeli velike štete, krei-
rali smo i posebnu kreditnu liniju po povoljnijim 
uslovima u odnosu na redovnu kreditnu ponudu 
Banke“, istakao je Iztok Gornik,  direktor NLB 
Banke.  Stanje bruto kredita sa 30.06.2014. go-
dine je u porastu u odnosu na 2013. godinu i  
iznosi 689 miliona KM. Plasmani stanovništvu, 
posebno u drugom kvartalu, su u stalnom po-
rastu i u odnosu na kraj 2013. godine veći su za 
4%. Pored redovne kreditne ponude, Banka je 
u prvom polugodištu 2014. godine realizovala 
i akciju odobravanja gotovinskih,  zamjenskih i 
stambenih kredita po izuzetno povoljnim uslovi-
ma, što je uticalo na povećanje ovih plasmana.

Pozitivan poslovni rezultat...

KONTINUITET USPJEŠNOG POSLOVANJA NLB BANKE
- U 1. polugodištu 2014. odraz povjerenja klijenata u Banku –

Značajan napredak Banka je ostvarila i u do-
menu kartičnog poslovanja. Promotivnim ak-
tivnostima kartice na rate i nagradnim igrama 
za korisnike kartica Banke, broj kartica koje 
omogućavaju kupovinu na rate je porastao 
za 21% u odnosu na 31.12.2013. godine, uz 
konstantno povećanje broja prodajnih mjesta 
koje omogućavaju ovu uslugu. Banka bilježi 
konstantan rast prometa karticama (13%), 
prometa na bankomatima (11%) i prometa na 
POS terminalima (17%). Bilansna suma Banke 
sa 30.06.2014. godine iznosi 836 miliona KM, 
što predstavlja rast od 33 miliona KM, odnos-
no 4% u poređenju sa krajem 2013. godine. U 
skladu sa strateškim ciljevima, Banka posebnu 
pažnju pridaje pribavljanju nebankarskih de-
pozita. Ukupni depoziti nebankarskog sektora 
sa 30.06.2014. godine iznose 666 miliona KM 
i veći su u odnosu na 31.12.2013. godine, kao 
i u odnosu na plan. Ostvaren je rast depozita 
pravnih lica za 8%. Štednja stanovništva, na koju 
je Banka posebno ponosna, ima dugogodišnju 
tendenciju rasta. Taj trend je nastavljen i u ovoj 
godini, što je potvrda dobre poslovne politike i 
povjerenja klijenata u Banku. Banka će nastav-
iti provoditi politiku koja je, uz jačanje njene 
sigurnosti i stabilnosti, usmjerena na kvalitetno 
zadovoljavanje finansijskih potreba njenih klije-
nata kontinuiranim unapređenjem  poslovanja i 
prilagođavanjem promjenama u okruženju. Za-
dovoljstvo klijenata i u narednom periodu ostaje 
primaran cilj, kao jedina garancija uspješnosti 
poslovanja Banke.  U skladu s tim opredjeljen-
jem,  jedan od razvojnih projekata, koji je već u 
fazi implementacije, je i uvođenje Kontakt cen-
tra, što će klijentima omogućiti još jednostavniji 
i efikasniji način komuniciranja i poslovanja sa 
Bankom, informisao je pristop.bh.
.



Komorski informator juli/septembar 2014.

KANTONALNA PRIVREDNA KOMORA TUZLA
KOMORSKI INFORMATOR

19

U završnoj fazi je postavljanje Ytong stropa na 
još jednom značajnom objektu. Riječ je o proiz-
vodno prerađivačkom pogonu za preradu mesa 
firme “Madi” iz Tešnja. Za ukupno 10 dana 
izvođenja radova, ugrađen je Ytong strop na 
površini od 900 m2, a u toku trajanja ugradnje 
Ytong stropa, proizvodno-radni procesi ispod 
konstrukcije su se nesmetano odvijali. To je, 
između ostalih, velika prednost gradnje Ytong 
materijalom. Značajno je istaći da Ytong strop 
mijenja klasične AB ploče kako u novogradnji 
tako kod renoviranja i nadogradnje postojećih 
objekata. S tim u vezi ističe se i segment 
izdržljivosti postavljene ploče u objektu “Madi”  
na kojoj je predviđeno montiranje najsavre-
menije postrojenje za pakovanje i otpremu 
mesnih prerađevina. U firmi “Madi” Tešanj su, 
na osnovu iskustava sa vremenskim nepogo-
dama koje su sve češće  na našem području u 
posljednje vrijeme,  izabarali Ytong strop jer je 
jedna od najsigurnijih konstrukcija u oblastima 
sa nepovoljnim vremenskim uslovima (oluja, 
jak vjetar, snijeg...). Ytong strop je sastavni 
dio Ytong asortimana u Ytong sistemu gradn-
je, koji zajedno sa ostalim Ytong proizvodima, 
obezbjeđuje još jednostavnije, kvalitetnije, brže 
i jeftinije izvođenje čitavog objekta
od temelja do krova po principima energetski 
efikasne gradnje.

Projekat u završnoj fazi...

YTONG STROP NA NOVOM OBJEKTU “MADI”!
-

Šta je Ytong strop

Ytong strop je polumontažni sistem za izradu 
međuspratnih i krovnih (ravnih i kosih) nosećih 
konstrukcija, koji dopunjuju paletu Ytong proiz-
voda u sistemu gradnje neophodnih u novo-
gradnji i renoviranju, obnovi, nadogradnji i 
modernizaciji. Također je moguće formiranje 
konzola od Ytong stropa, integracija sa beton-
skim ili čeličnim nosačima i montaža između 
postojećih starih drvenih greda.

• Laka nosiva konstrukcija 
• Manja težina od klasičnih konstrukcija - (težina cca. 
135 - 250kg/m ²)
• Primjena bez gornje betonske ploče
• Mala potrošnja betona (oko 1,5m3- 
2,5m3/100m2neto površine ploče)
• Mogućnost prilagođavanja dužine gredica konkret 
nom projektu
• Jednostavno i brzo izvođenje
• Bez upotrebe klasične oplate, s minimalnim  
podupiranjem
• Odlična toplotna izolacija
• Odlična otpornost na potres
• Mogućnost upotrebe 48 sati nakon postavljanja
• Obezbjeđenje difuzije vodene pare

Prednosti Ytong stropa

Za više informacija o sastavu, elementima 
sistema o postupku ugradnje Ytong stropa, 
kontaktirajte nas direktno u Xella BH, d.o.o. 

Nikole Tesle 3, 75000 Tuzla, putem telefona sa 
brojevima +387 35 308 200, fax: +387 35 308 

201, putem maila: ytong-bih@xella.com 
(Facebook/Ytong BiH). 

Besplatni info telefon: 080 02 02 29.
Upotrebom Ytong stropa gradnja je brža i 

jednostavnija!
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 Augustovske poplave  su  nanijele nove štete  na već poplavljenim područjima ali  i na novim lokacijama 
na području cijelog Tuzlanskog  kantona i šire regije  koju pokriva BH Telecom  d.d. Sarajevo Direkcija Tu-
zla.  „Nakon majskh poplava i kližišta  evidentirano je  preko je 260 lokacija na kojima  su nastale štete  na 
objektima  BH Telecoma, na području djelovanje  regionalne direkcije Tuzla, u iznosu koji je odavno prešao  
milion i tristo hiljada konvertibilnih maraka“, rekao nam je   pomoćnik direktora  za TK saobraćaj i  zam-
jenik komandanta Štaba CZ u BH Telecomu Enver Husičić dodavši: „Stalnim radom na terenu  normaliziran 
je telekomunikacijski  saobraćaj  jer  je  sanirano više od  200 šteta različitog fizičkog obima, dok je na 

61   lokaciji  urađeno  privremeno rješenje diktirano  situacijom na 
terenu. Djelovali smo unaprijed i brzo, pa su prevenirane štete većih 
razmjera i uglavnom je  TK sobraćaj tokom cijelog perioda vanrednog 
stanja  dobro funkcionirao, imajući u vidu razmjer nepogoda i sve 
okolnosti. “

Novosti iz BH Telecoma...

POBOLJŠAJTE KVALITET KOMUNICIRANJA  UZ USLUGE BH TELECOMA

Za svaku od kombinacija usluga koje korisnik odabere pri kreiranju 
svog paketa usluga „Moj izbor“, a u zavisnosti od ukupno uključenih 
usluga/priključaka, te odabranog perioda obaveznog trajanja ugo-
vornog odnosa na ovu uslugu, 12 ili 24 mjeseca, primjenjuju se i 
odgovarajući popusti na cijenu korištenja usluga. Popust može biti 
do 10%, a ostvaruje se na zbir mjesečnih naknada za pojedinačne 
usluge/priključke uključene u „Moj izbor“, uz napomenu da se ne 
primjenjuje na naknadu za prepaid priključke/brojeve uvrštene u 
paket.  

U novoj ponudi BH Telecoma od 1. augusta je ponuda jedinstvenih usluga na bh. telekomunikacionom 
tržištu namjenjenih  prije svega  fizičkim licima 

 „Lokacije zahvaćane  većim obimom  klizišta, njih desetak uglavnom na području općina Sapna i Teočak su  i dalje 
kritične jer  BH Telecom  u ovim područjima ne može samostalno intervenirati, pa  su  preostale  još tri lokacije na ko-
jima neće biti moguća  popravka jer je  složenost situacije, nastale nakon   majskih nepogoda, izuzetna i traži potpu-
no nova tehnička rješenja“ naglasio je direktor direkcije   gospodin Miralem Jahić pojašnjavajući u nastavku: „Sarad-
nja sa lokalnim  općinski štabovima  Civilne  zaštite i  Kantonalnim  štabom CZ  te ekipama geologa i građevinskih 
stručnjaka je permanentna  i dalje će biti neophodna kako bi se saniralo ukupno stanje.“ Uprava BH Telecoma je 
donijela i niz odluka  usmjerenih kao pomoć korisnicima  oblasti zahvaćenih nepogodama, kako bi ublažili posljedice 
nevremena, pa je distribuirano  100 mobilnih aparata i 100 brojeva stanovništu najugroženijih područja u BiH.
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 Mobilni telefoni opremljeni sa dugotrajnim baterijama i  
novi  besplatni brojevi su na nedostupna mjesta dostav-
ljeni  posredstvom Federalne uprave civilne zaštite, što 
je   omogućilo prevazilaženje problema sa nestankom 
električne energije. Također, kompanije BH Telecom i 
M:tel su u  kritične dane  omogućile svim korisnicima 
u ugroženim područjima da mobilne pozive ostvaruju u 
obje mreže, bez korištenja nacionalnog roaminga. Iz BH 
Telecoma je odmah  omogućeno korištenje  jednokrat-
nog SOS kredita (zaduženja na Ultra računu) u iznosu od 
2 KM aktivnom Ultra korisniku, koji zbog stanja prirodne 
nesreće ne može dopuniti svoj Ultra račun na uobičajen 
način, a potom su uspostavljeni i besplatni Humani-
tarni brojevi za  prikupljanje pomoć ugroženima. Ne 
treba zaboraviti  da je BH Telecom  već 29.05. donirao  
1.191.000 KM za pomoć građanima na područjima 
ugroženim poplavama.

„Cijenimo  pruženu pomoć koju je BH Telecom do-
bio iz svih štabova civilne  zaštite i ekipa  geologa 
na području TK, a posebnu zahvalnost iskazujemo 
našim korisnicima koji su  imali puno razumje-
vanja“, naglašava pomoćnik direktora za prodaju 
i podršku, gospodin Banis Kulaglić. „Uposlenici 
BH Telecoma  su takođe dali značajnu podršku 
stanovnicima područja koje je pogodilio nevrijeme, 
bilo  da je riječ u  obavljenju redovnih radnih za-
dataka, bilo  samoorganiziranjme na sanaciji šteta 
ili   izdvajanjem   ukupnih,  ali  i  ličnih novčanih 
sredstava namjenjih za pomoć nastradalim, tako 
da  smo ponosni  što  smo sve vrijeme  dijelili  
zajedničke brige sa našim korisnicima na način kako 
ćemo i u buduće dijeliti naše radosne trenutke“, 
ističe Eila Vicković PR  u BH Telecomu  RD Tuzla

 saopćio nam je načelnika Štaba CZ u BH Telecomu 
i  rukovodilac Centra telekomunikacija injženjer Re-
fik Čačković i dodao:„ Interventne stručne  ekipe  
injženjera, tehničara  i montera iz  ove direkcije  su 
i dalje  cjelodnevno    na terenu  gdje istovremeno  
rade uviđaj u novonastalu situaciju i poduzimaju in-
terventne sanacije i aktivnosti na  uspostavi  ukup-
nog  telefonskog saobraćaja“. Kolegij  direktora  i 
Štab  CZ u RD Tuzla nastavljaju da  pažljivo  prate 
razvoj događaja  poduzimajući sve potrebne mjere  
kako na sanaciji  posljedica  majskih poplava, tako  
i  hitnim intervencijama i  preventivnim djelovanjem, 
i na evidentiranju novih koje  su posljedica augus-
tovskih poplava, kako bi  i u ovim vanrednim okol-
nostima obezbijedili što manje zastoj u redovnom 
odvijanju telekomunikacijskog saobraćaja na 
području  TK ali i ukupne regije.

Nove padavine  u augustu zbog  kojih su se izlile ri-
jeke, rječice i bujični potoci  na području   TK su pop-
lavile veći dio  Kantona posebno pogađajući općine 
u slivu rijeka Jale  Spreče i Tinje  pa su potpuno 
potopljene i uže grdske zone Lukavca, Gračanice i 
Srebrenika, kao  i šira područja ovih i ostalih  općina 
na našem Kantonu.
Došlo je  nakratko i do djelomičnog  prekida tel-
ekomunikacijskog saobraćaja na ovom području,  
bilo zbog prekida u snabdijevanju el. energijom ili 
oštećanja na  TK  kablovima  i vodovima.  „Prop-
isane  tehničke norme,  iako  u cijelosti  ispunjene, 
kada je riječ  o  agregatskom napajanju  telefon-
skih centrala i njihove pokrivenosti, ipak  nisu  usp-
jele obezbjediti neprekidnost  telekomunikacijskog 
saobraćaja pa su se iznalazila hitna  alternativna 
rješenja koja su  diktirale  novonastale okolnosti“, 
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Sadnja voćaka se obavlja od jeseni (poslije 
opadanja lišća) do proljeća, odnosno kretanja veg-
etacije. Preporučuje se jesenja sadnja jer ima niz 
prednosti u odnosu na proljetnu. Voćka zasađena u 
jesen blagovremeno se priprema za vegetaciju, što 
joj omogućava dobar porast i razvoj u prvoj godini 
nakon sadnje. Proljetna sadnja je posebno osjetlji-
va ako se nakon nje pojave duži sušni periodi, a nije 
obezbijeđeno navodnjavanje.
 Kopanje rupa za sadnju:
Kopanje rupa za sadnju može se vršiti i trak-
torskom sondom ali nije preporučivo to raditi u 
glinovitim,teškim i vlažnim zemljištima. Inače ko-
panje rupa za sadnju poželjno je obaviti 2 – 3 sed-
mice prije sadnje. Ukoliko je bila potpuna priprema 
zemljišta (rigolovanje,agromelioracija,oranje,tanjir
anje) onda se kopaju rupe širine 50 cm a dubine 
40 cm. Na strukturno lošijem zemljištu i bez dobre 
predhodne pripreme zemljišta rupe za sadnju mora-
ju biti i šire i dublje ( npr. 100 x 60 cm ).
 Priprema za sadnju:
Prije sadnje sadnice treba ponovo pregledati, 
odstraniti polomljene grane i žile. Osvježiti rezove 
na žilama a preduge žile skratiti.
 Priprema korijena sadnice za sadnju:
Nakon toga korijen potopiti u ranije pripremljenu 
smjesu vode, zemlje i goveđe balege. u toj smjesi 
sadnice treba da ostoje 2-3 sata, nakon čega se 
pristupa sadnji.
 Sadnja sadnica:
Sadnja se obavlja na sledeći način. ukoliko je 
priprema zemljišta urađena po pravilima onda na 
dno jame se stavi površinske rahle zemlje u obliku 
humke, nakon čega se korijenov sistem dobro ra-
sporedi. Po žilama se ponovo stavi rahle kvalitetne 
zemlje i lagano nagazi. Ostatak jame se dopuni s  
preostalom zemljom vodeći računa da spojno mjes-
to bude iznad zemlje od 8 - 10 cm. Na kraju se zem-
lja lagano nagazi i svaka sadnica se zalije

Voćni rasadnik Srebrenik ...

SAVJETI ZA PRIPREMU I SADNJU SADNICA VOĆA
 - Kopanje rupa za sadnju – Priprema za sadnju – 

Priprema korijena sadnice za sadnju  - Sadnja sadnica –
 sa 10-15 litara vode. Ako priprema zemljišta nije 
kvalitetno urađena onda se kopaju veće jame i na 
dno se stavi 2-3 lopate poluzgorjelog stajnjaka. Sta-
jnjak se prekrije rahlom zemljom u obliku humke. 
Nakon toga pripremljena sadnica se postavlja i ko-
rijen se lijepo rasporedi. Na korijen ponovo se stavi 
rahla zemlja i lagano nagazi. Poslije ovoga stavlja-
mo još 2-3 lopate stajnjaka ali ne blizu sadnice već 
uz zidove jame . Na kraju jama se dopuni sa zeml-
jom a na vrhu se stavi 100 - 150 gr  mineralnog npk 
gnojiva koje se malo zatrpa sa zemljom. Svaka se 
sadnica zalije sa vodom.

Voćni rasadnik d.o.o. Srebrenik je 100 % pri-
vatna kompanija koja se bavi proizvodnjom i 
prodajom sadnica voća, cvijeća i ukrasnog 
drveća. Proizvodni pogon kompanije lociran je 
u Špionici, oko 6 km od Srebrenika na putu 
Tuzla – Orašje, piše eKapija.ba. Rasadnik 
raspolaže sa oko 50 ha zemljišta i kapacitetom 
za proizvodnju 500.000 sadnica godišnje. 
Dobro je opremljen sa mehanizacijom za 
obradu zemljišta, zaštitu bilja, sistemom za 
navodnjavanje kao i mašinama i opremom za 
skladištenje i distribuciju sadnog materijala.
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Privredna kretanja  - 2014. godina
INFORMACIJA O PRIVREDNIM  KRETANJIMA U TUZLANSKOM KANTONU  

ZA PERIOD I – VI 2014. GODINE
U prvom polugodištu 2014. godine, ostvaren je rast 
obima industrijske proizvodnje u odnosu na isti pe-
riod prošle godine u vrijednosti od 4,3%. Privreda 
Tuzlanskog kantona u junu 2014. godine u odno-
su na  prosjek 2013. ostvarila je pad industrijske 
proizvodnje od 4,1%. U odnosu na isti period 2013. 
prerađivačka industrija ostvaruje rast od 5,6%, 
vađenje ruda i kamena 4,3%, a proizvodnja i snab-
dijevanje električnom energijom 9,5%

U prvih šest mjeseci 2014. godine iz Tuzlanskog 
kantona ukupno je izvezeno proizvoda  u vrijed-
nosti od 526.210.000 KM što je u odnosu na isti 
period prošle godine rast od 2,64%. U isto vrijeme 
je došlo do pada uvoza od 2,95% te je uvezeno 
roba u vrijednosti od 618.217.000 KM. Pokrivenost 
uvoza izvozom je 85,12%, a u istom periodu prošle 
godine je bila 80,48%. Vanjskotrgovinski deficit je 
92.007.000 KM.

Najznačajniji vanjskotrgovinski partneri Tuzlanskog 
kantona su Njemačka, Slovenija, Italija, Hrvatska i  
Austrija. 

Prema podacima Federalnog zavoda za 
zapošljavanje, u junu 2014. godine u Tuzlanskom 
kantonu je bilo zaposleno ukupno 81.182 osobe. U 
odnosu na prethodni mjesec, broj zaposlenih je os-
tao na istom nivou dok je u odnosu na prosjek 2013. 
godine broj zaposlenih veći za 0,6%. Prerađivačka 
industrija i trgovina zapošljavaju najviše osoba. Pre-
ma podacima Federalnog zavoda za zapošljavanje, 
u junu 2014. godine je registrovano 98.057 nezapos-
lenih osoba ili 0,08% manje u odnosu na maj 2014. 
Prema stručnoj spremi, najviše je KV i NKV radnika, 
a slijede osobe sa srednjom stručnom spremom.

Prosječna neto plata u Tuzlanskom kantonu u junu 
je iznosla 730,00 KM što je ispod prosjeka Federaci-
je BiH. U odnosu na kantonalni prosjek iz 2013. go-
dine, došlo je do pada neto plaća za 1,1%. Najviše 
prosječne neto plate u Tuzlanskom kantonu su u 
sektoru proizvodnje i opskrbe el.energijom, dok su 
najniže prosječne neto plate u građevinarstvu.

STRUČNA SLUŽBA KOMORE



Komorski informator juli/septembar 2014.

KANTONALNA PRIVREDNA KOMORA TUZLA
KOMORSKI INFORMATOR

24

www.nlb.ba Kontaktni centar: 0800 22 427

Kupovina na rate

Vi{e mogu}nosti, vi{e slobode!
Izaberite jednostavan i siguran na~in pla}anja sa MasterCard Charge karticom NLB Banke, 
koja Vam pored odgo|enog pla}anja do 50 dana, od sada omogu}ava i pla}anje na rate.

• Gdje? Na prodajnim mjestima koja su ozna~ena naljepnicom Banke „Kupovina na rate“
• Na koliko rata? Do 12 rata, bez kamata i dodatnih tro{kova
• Iznos kupovine? Zavisno od visine raspolo`ivog limita na Va{oj MasterCard Charge kartici
• Dodatna dokumantacija? Nije potrebna

Jo{ uvijek nemate NLB MasterCard Charge kreditnu karticu? 
Posjetite najbli`u poslovnicu NLB Banke i zatra`ite svoju karticu!

Sa kreditnom MasterCard Charge karticom NLB Banke 

BEZ 

KAMATE 

I NAKNADE


